
 PROTOKÓŁ Nr IX/19 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Leoncin, która odbyła się w dniu 12 czerwca 2019 r. w sali Ośrodka 
Kultury w Leoncinie w godz. 900 do 1140 

                                        Ustawowa liczba radnych     - 15 
                                        Radnych obecnych na sesji   - 13 
         Nieobecny: Andrzej Kalisz, Marek Rzeźnik 
                                         
Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z VII-zwyczajnej i VIII- nadzwyczajnej sesji  Rady Gminy.  
4. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej dotycząca Oceny Zasobów Pomocy Społecznej  za 

rok 2018 r. 
6. Informacja dyrektora Nowodworskiego Centrum Medycznego.  
7. Opinia Komisji stałych do uchwał przedkładanych do uchwalenia. 
8. Raport o stanie gminy  

a) Wystąpienie  Wójta Gminy Leoncin 
b) Debata 

9. Uchwała w sprawie udzielenia wójtowi gminy Leoncin wotum zaufania. 
10. Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za rok 2018. 
11. Przedstawienie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 24 kwietnia 2019 r. o 

przedłożonym przez Wójta Gminy Leoncin sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2018 rok. 
12. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu Gminy i przedstawienie wniosku Komisji 

Rewizyjnej  o udzielenie absolutorium. 
13. Przedstawienie Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej z dnia 20 maja 2019 r. w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy  z dnia  10 maja 2019 r. dotyczącą  absolutorium dla Wójta Gminy 
Leoncin za rok 2018. 

14. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  z  wykonania 
budżetu za rok 2018. 

15. Uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2018 rok. 
16. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2019 rok 
17. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin na lata 2019-2029.  
18. Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania 

19. Uchwała w sprawie powołania zespołu do spraw wyboru ławników 
20. Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę Powiatu. 
21. Interpelacje i zapytania. 
22. Wolne głosy i wnioski.  
23. Sprawy organizacyjne i bieżące. 
24. Zakończenie obrad.  

 
Do punktu 1 

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Gminy Pan Arkadiusz Kiełbasiński, który 
przywitał obecnych i stwierdził quorum do podjęcia prawomocnych uchwał. 
 

      Do punktu 2 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Arkadiusz Kiełbasiński zaproponował porządek obrad.  
 
Za przyjęciem proponowanego porządku głosowano jednogłośnie 13 głosami „za” przy braku 

głosów „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się”. 



 Do punktu 3 
 

Przewodniczący Pan Arkadiusz Kiełbasiński zaproponował przyjęcie i wyłożenie do wglądu 
protokołów z VI-zwyczajnej sesji  Rady Gminy. /głosowanie imienne w załączeniu/ 

Za przyjęciem protokołów głosowano jednogłośnie 13 głosami ,,za”, przy braku głosów 
,,przeciw” i braku głosów ,,wstrzymujących się”.  
 

 Do punktu 4 
 
Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
Wójt Pan Adam Mirosław Krawczak- Przedstawił najważniejsze informację dotyczące gminy w 

czasie między sesyjnym. Podkreślił, że jesteśmy na końcowym etapie rozliczeń kanalizacji.  Pan Wójt 
poinformował, że złożyliśmy wnioski z tak zwanego miazu  czyli  dotyczące budowy placu zabaw i 
siłowni zewnętrznej w sołectwie Leoncin, Nowy Wilków i Teofile siłownia przy kościele w Secyminie 
3 wniosek to ogrodzenie strażnicy Wiejskiej w Wilkowie jest to wniosek sołectwa z Wilkowa polskiego.  
Złożyliśmy również projekt do LG w sprawie takiej siłowni tylko trochę więcej sprzętów w Nowych 
Grochalach. Realizujemy duży projekt  e-urząd - ogłoszony został ostatni już przetarg na sieć budynku 
urzędu. Zakończyliśmy projekt klubu seniora czyli na ocieplenie budynku i na wyremontowanie 
schodów. 

 
Do punktu 5 

Informacja Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej dotycząca Oceny Zasobów Pomocy 
Społecznej  za rok 2018 r. /w załączeniu/ 

Kierownik ośrodka pomocy społecznej  Pan Jakub Brzeziński  podkreślił że składa jak co roku 
dokument dotyczący oceny zasobów Pomocy Społecznej za rok 2018. 

Radna pani Małgorzata Pelczarska podkreśliła, że  tak bardzo szybko analizując na stronie 38 
jest tabela, która mówi o liczbie asystentów pomocy w rodzinie oraz liczba rodzin objętych pomocą i 
tak na tym wykresie jeszcze w 2016 roku było 15 rodzin które korzystali z takich asystentów 2017 i 
2018 jest który nie ma potrzeby i nie wiem z czego to wynika, że nie ma już tych asystentów rodziny 
Natomiast przeglądając wykres ze strony 23 mamy 15 osób 15 rodzin w których stwierdzono bezradność 
opiekuńczo-wychowawczych i prowadzenia gospodarstwa domowego jest taki szeroki obszar natomiast 
znając życie obserwując różne rodziny na terenie gminy Zastanawiam się z czego to wynika tych brak 
asystentów skoro jest tak duży problem bo 15 rodzin w których Pan wykazuje że jest ta bezradność w 
różnych sytuacjach to z czego to wynika że brakuje tych asystentów rodziny. Obserwując różne rodziny 
myślę, że bardziej byłby im potrzebny asystent który by ich wspierał i kierował jak mają żyć jak mają 
funkcjonować w tym nowym świecie niż udzielać zasiłki które tak naprawdę niczego sensownego 
czasami nie dają. Z czego wynika właśnie brak tych asystentów rodziny. 

Pan kierownik OPS wyjaśnił, że brak tych asystentów wynika z braku pieniędzy nikt nie chce 
przyjść za najniższą krajową i wykonywać tak ciężką pracę jaka jest praca asystenta rodziny. 
Występowaliśmy o środki z Ministerstwa program asystent na lata kolejne jednak pieniądze. które 
proponujemy nie są adekwatne do pracy którą asystent rodziny by wykonywał dlatego jesteśmy 
zmuszeni wykonywać tą pracę w ramach pracy socjalnej. Zasiłki o których pani mówi to też o których 
pokazuje ocena zasobów program 500 plus 300 plus program państwa w zakresie dożywiania i teraz 
posiłek w szkole i w domu to już podnosi stopę każdego mieszkańca który korzystał do tej pory z tych 
zasiłków i skupiamy się na osobach starszych  niepełnosprawności.  

Radna pani Małgorzata Pelczarska podkreśliła fakt, że  samorządach są małe zarobki ale trzeba 
się temu przechylić i znaleźć w regulaminie jakieś dodatki żeby motywowały tych asystentów, ponieważ 
jak pan już też wspomniał te środki takie jak 500 plus 300 plus te rodziny już dostają ale trzeba 
pokazywać tym rodziną jak mają te środki wykorzystywać a 15 rodzin to jest dość duża grupa społeczna 
żeby, że trzeba coś z tym zrobić to jest moje spostrzeżenie na przyszłość dziękuję. 

Do punktu 6 



Informacja dyrektora Nowodworskiego Centrum Medycznego- Dyrektor szpitala Pan Jacek 
Kacperski omówił problemy istniejące w placówce i przedstawił co udało się do tej pory zrobić. 
Naświetlił zebranym plan na przyszły rozwój. Podziękował za pomoc jaką otrzymuje szpital od gminy 
Leoncin. 

Radna Pani Małgorzata Pelczarska zapytała o profilaktykę kobiet nie można by było żeby 
kobiety były objęte takim programem dotyczącym profilaktyki spraw kobiecych.  

pan dyrektor wyjaśnił, że  jest taki program gdzie można zrobić bezpłatnie cytologię. I jeśli by 
się pojawił taki program ja tutaj z panem wójtem przeanalizujemy i myślę że na pewno byśmy do tego 
przystąpili i myślę, że możemy pomyśleć o jakiejś akcji tutaj na miejscu o profilaktyce. Czasami takie 
akcje były robione w Nowym Dworze Mazowieckim. 

Radny Pan Bogdan Jaczyński przedstawił problem występujący z odbieraniem wyników po 
badaniach i dopytał czy można byłoby coś z tym zrobić usprawnić.  

Pan dyrektor odpowiedział, że rzeczywiście problem leży czasami po stronie szpitala czasami 
nie i nakreślił taki pomysł że można by było te wyniki wysyłać drogą elektroniczną ponieważ wszyscy 
dzisiaj mamy komputery. Na koniec poprosił o wsparcie finansowe. 

Przerwa 940 

Po przerwie 950 

 
Do punktu 7 

Przewodniczący Pan Arkadiusz Kiełbasiński  odczytał opinię komisji stałych.  
/Opinia w załączeniu/. 

Do punktu 8 
 
Raport o stanie gminy /w załączeniu/ 

c) Wystąpienie  Wójta Gminy Leoncin 
d) Debata – Przewodniczący Komisji Technicznej przedstawił ostatni protokół z kontroli dróg.  

/ w załączeniu/. 
 Radna pani Małgorzata Pelczarska zaznaczyła że to sprawozdanie jest bardziej przypomina sprawozdanie 
z wykonania  budżetu.  Podkreśliła również, że dobrze że przeznaczyliśmy 4,5 miliona na  poprawienie 
infrastruktury drogowej w poprzednim roku zaznaczyła również  żebyśmy nie zapominali o zrównoważonym 
budżecie  który powinien obejmować wszystkie obszary działalności gminy. W raporcie zabrakło mi informacji 
ile tak naprawdę pieniędzy oprócz subwencji oświatowej którą gmina wydaje na oświatę i dokłada z własnego 
budżetu. Jakie inwestycje na terenie placówek oświatowych jakie zostały wykonane. 

Pani Małgorzata Pelczarska podziękowała za programy profilaktyczny w ramach tak zwanego 
korkowego w którym zostały objęte  dzieciaki z wszystkich  placówek i punktów przedszkolnych. 
Zaznaczył potrzebę budowy Sali gimnastycznej w szkole w Głusku. 

Pan Wójt potwierdził, że są takie potrzeby o jakich mówi Pani Radna. 
Pan Radny Bogdan Jaczyński przedstawił problem oświaty i przekształcenia szkoły w Górkach.  

 Do punktu 9 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia wójtowi gminy Leoncin 
wotum zaufania. 

Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 
Za przyjęciem uchwały głosowano 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się”.  

/Uchwała Nr IX/63/19 w załączeniu/. 
 

Do punktu 10 
Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu za rok 2018. 

 
            Do punktu 11 

 Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał Uchwałę Nr Wa.152.2019 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Warszawie  z dnia 24 kwietnia 2019 r. w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy 



Leoncin za rok 2018 przedłożonym przez Wójta Gminy Leoncin wraz z informacją o stanie mienia 
komunalnego. 
 /Uchwała w załączeniu/. 

            Do punktu 12 
 Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pan Bogdan Jaczyński odczytał Opinię Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Leoncin z dnia 10 maja 2019 roku  o wyrażeniu opinii o wykonaniu budżetu 
gminy Leoncin za 2018 rok i wniosku w sprawie absolutorium Wójta Gminy Leoncin.  
 /Opinia w załączeniu/. 

 Do punktu 13 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński - odczytał Uchwałę Nr Wa.188.2019 Składu Orzekającego  Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 20 maja 2019 roku dotyczącą zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Leoncin w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Leoncin za 2018 rok.  
 /Uchwała w załączeniu/. 
 

          Do punktu 14 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2018. 
 

Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 
 Za przyjęciem uchwały głosowano 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się”.  

/Uchwała Nr IX/64/19 w załączeniu/. 
 

       Do punktu 15 
 Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 
Gminy za rok 2018.  
 

Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 
Za przyjęciem uchwały głosowano 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 
„wstrzymujących się”.  

/Uchwała Nr IX/65/19 w załączeniu/. 
 

Pan Wójt podziękował za jednogłośne poparcie o udzieleniu absolutorium. 
 

     Do punktu 16 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Leoncin na 2019 rok 

Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 
Za przyjęciem uchwały głosowano 13 głosami „za” przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”.  
/Uchwała Nr IX/66/19 w załączeniu/. 
 

     Do punktu 17 
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Leoncin na lata 2019-2029. 
Przewodniczący Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 

Za przyjęciem uchwały głosowano 15 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 
głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 
Uchwała Nr IX/67/19 /w załączeniu/. 
 

    Do punktu 18 



Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych 
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od opłat i trybu ich pobierania. 
Przewodniczący Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 

Za przyjęciem uchwały głosowano 15 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 
głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 
Uchwała Nr IX/68/19 /w załączeniu/. 

   Do punktu 19 
 

Uchwała w sprawie powołania zespołu do spraw wyboru ławników. 
Powołany zespół w składzie. Edyta Bartkowska, Arkadiusz Komuda i Dorota Stępniewska. 
Przewodniczący Pan Arkadiusz Kiełbasiński odczytał uchwałę. 
Głosowanie imienne. /w załączeniu/ 

Za przyjęciem uchwały głosowano 15 głosami ,, za”, przy braku głosów ,,przeciw” i braku 
głosów ,,wstrzymujących się”. /głosowanie imienne w załączeniu/ 
Uchwała Nr IX/69/19 /w załączeniu/. 

 
Do punktu 20 

 
Informacja Radnej Powiatu o działaniach podejmowanych przez Radę Powiatu. 
Nieobecna Radna Powiatu Pani Elżbieta Kapałka 
 

Do punktu 21 
 
Interpelacje i zapytania. Brak 
 

Do punktu 22, 23 
 
Wolne głosy i wnioski.  
Sprawy organizacyjne i bieżące. 
Wystąpienie Enjoy- Stowarzyszenie. 
 
   

 
Do punktu 24 
 

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Arkadiusz Kiełbasiński podziękował za uczestnictwo i o godz. 1140 zamknął obrady IX-zwyczajnej sesji 
Rady Gminy Leoncin. 

 
Protokółowała                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 
Aneta Czpioła                                                                              Arkadiusz Kiełbasiński  

Ref. ds. samorządowych 


